

ACTA

REUNIÓ DEL SUBCOMITÈ DE SEGURETAT I SALUT D' ALTRES CENTRES (SAC)

Data: **dilluns, 12 de febrer de 2024**
Número: **2024SAC01**
Horari: **10:04-12:00h**
Lloc: **Plataforma Teams**

Ordre del dia:

1. Aprovació de l'acta anterior
2. Presentació d'informes, Identificació i Avaluacions de riscos, Planificacions i seguiment de mesures correctores i d'altra documentació.
3. Quadre seguiment actuacions
4. Precs i preguntes

Documentació adjunta: veure Annexos

Assistents:

Per la corporació:

Antoni M. Solanes Segura, que actuarà com a President d'aquest Subcomitè
Joana Barber Rosado, excusa la seva absència.
Xavier Pons Claret, excusa la seva absència
Jaume Bosch Navascues, en substitució de la Sra. Llum Llosa Oliva, excusa la seva absència
Maria Mercedes Arranz de Gracia, no informa prèviament de la seva absència.
Pilar Morales Serrano, excusa la seva absència.
Francisco Daniel Paul Escartin en substitució del Sr. Xavier Pons Claret

Com a delegats de prevenció:

Yashina Pérez Serrano, excusa la seva absència.
Segismundo Serrano Gutiérrez
Albert Carreras Aran
Telm Busquets Bosch, excusa la seva absència.
Ramon Maria Altisent Pedrós
Laura Solà Martínez
Jorge Caba Valiente, assisteix com a assessor per tractar temes de Parcs Naturals.
Manuel Leonardo Jurado Luque, en substitució de la Sra. Yashina Pérez Serrano.

Com a assessors:

Concepció Minguet Salvadó
Montserrat Arráez Carrión
Astrid Sánchez Vázquez
Ramon Vicente García, no informa prèviament de la seva absència.
Roser Marés Muxí
Jordi Godayol Lafont
Santiago Comas
Gloria Portell Delgado

Pren acta de la sessió: Vanesa Pose Ruano

Desenvolupament de la sessió

Inici: 10h 04' Sr. Solanes comença la sessió informant de les persones de la corporació que han excusat la seva absència.

Per part de la corporació la Sra. Juana Barber, d'Espais Naturals, el Sr. Xavier Pons, d'Infraestructures Viàries, el qual ha estat substituït pel Sr. Francisco Daniel Paul Escartin, la Sra. Maria Mercedes Arranz, que indiquen que s'incorporarà més tard, i la Sra. Pilar Morales, de la Gerència de Serveis de Biblioteques.

Per part dels Delegats de Prevenció la Sra. Yashina Pérez excusa la seva absència i a la qual substitueix el Sr. Manuel Leonardo Jurado i el Sr. Jordi Caba convidat com assessor només per tractar temes del seu àmbit competencial.

Per part de Prevenció de Riscos Laborals s'incorpora la Sra. Gloria Portell.

Per últim, el Sr. Solanes informa que la Sra. Llum Llosa deixa de formar part del SAC i passa a ser substituïda pel Sr. Jaume Bosch, el qual ha excusat la seva absència.

El Sr. Solanes pregunta si hi ha cap altra observació. Cap dels assistents afegeix res més pel que dona pas al primer punt de l'ordre del dia.

Primer punt. Aprovació de l'acta anterior:

El Sr. Solanes pregunta si hi ha cap comentari sobre l'acta anterior. No hi ha cap comentari ni suggeriment per part dels assistents, per la qual cosa es procedeix a l'aprovació de l'acta de la sessió del 27 de novembre de 2023.

Abans de passar a parlar de la documentació el Sr. Jordi Caba demana la paraula per esclarir que tractarà temes relacionats a Parcs Naturals.

El Sr. Solanes dona la benvinguda al Sr. Jordi Caba i dona pas al segon punt de de l'ordre del dia.

Segon punt. Presentació d'informes, Identificació i Avaluacions de riscos, Planificacions i seguiment de mesures correctores i d'altra documentació:

El Sr. Solanes, dona pas al bloc de documentació presentada.

El Sr. Solanes comença per l'informe de deficiències del bibliobús de La Mola referent a la Gerència de Serveis de Biblioteques.

El Sr. Solanes dona la paraula al Sr. Albert Carreras, que indica que a l'informe hi ha deficiències importants i vol saber per quan estan previstes les mesures preventives proposades. El Sr. Solanes indica que es demanarà a la Gerència de Serveis de Biblioteca aquesta informació per tal de donar resposta sobre la planificació de les mesures proposades a l'informe.

El Sr. Solanes dona la paraula al Sr. Manuel Leonardo Jurado que indica que a la planificació falten dates d'execució, pressupost. No la reconeixen com una planificació feta correctament. Indica també que a l'informe es presenten deficiències importants i pregunta per quan es preveu la planificació de les mesures.

El Sr. Solanes dona la paraula al Sr. Segismundo Serrano que indica que la seva consulta anava referida també a la planificació de les mesures preventives.

El Sr. Solanes indica que es donarà trasllat a la Gerència de Serveis de Biblioteques d'aquestes demandes d'ampliació d'informació pel que fa a la planificació de les mesures preventives.

El Sr. Solanes dona pas al següent document referent a les mesures d'amiant posteriors a la substitució de la teulada de la nau de Malloles i els seus annexes, informes corresponents a la Gerència de Serveis d'Infraestructures Viàries i Mobilitat.

El Sr. Solanes dona la paraula al Sr. Segismundo Serrano que demana informació sobre l'estat actual de Malloles i Calldetenes. El Sr. Jordi Godayol explica que el que s'ha fet és que cada cop que s'ha fet un treball de neteja s'han fet anàlisis en superfície després i, com es mostra als informes, no han sortit bé i s'ha instat al propietari per tal que es faci una bona neteja fins que els resultats de les analítiques han sortit negatius. Durant el procés s'ha informat i prohibit l'entrada tant a treballadors interns com externs, excepte els treballadors que han de fer els treballs que ja saben com ho han de fer.

El Sr. Segismundo Serrano pregunta si s'ha tingut en compte el perjudici als treballadors en referència a la falta de vestuaris. El Sr. Jordi Godayol indica que quan va passar això es van adequar els vestuaris de Calldetenes per tal que els treballadors es poguessin canviar allà. El Sr. Francisco Daniel Paul Escartin indica que es va donar aquesta situació per coincidència de les dues obres a les dues naus que des de la Gerència es va intentar donar solució el més aviat possible.

El Sr. Ramón Altisent, comenta que com a millora, i per tal de que no torni a passar, seria bo que s'estableixin formes de procedir per tal que la Gerència tingués tota la informació i requisits respecte els treballs derivats de les mesures proposades per la OPRL, ja que hi ha obres previstes i es pot donar un altre cop aquestes situacions.

El Sr. Solanes dona la paraula al Sr. Albert Carreras que indica que als informes està previst com a recomanació la retirada de tot el material i si no es pot, es plastifiqui, això garanteix la millora de la neteja, si no s'ha fet així, és possible que hagi perjudicat a netejar l'entorn i per aquest motiu tantes analítiques. D'alguna manera s'hauria de poder exigir aquestes recomanacions al propietari, ja que qui paga les conseqüències són els treballadors.

El Sr. Solanes dona la paraula al Sr. Segismundo Serrano que comenta que els treballadors han hagut de netejar la nau un cop acabades les obres quan aquesta neteja estava pressupostada.

El Sr. Solanes dona pas al Sr. Manuel Leonardo Jurado que informa que, tot i que no és de Malloles, s'estan fent obres de substitució de la teulada a Olèrdola, i estan apareixent restes, però no se sap si d'amiant o de la construcció. Comenta que ha reenviat les fotografies que els han fet arribar els companys.

El Sr. Solanes dona la paraula a la Sra. Concepció Minguet la qual aclareix que la neteja a la qual fa referència el Sr. Segismundo Serrano és una neteja de final d'obra que res té a veure amb la neteja d'actuació d'amiant i que els treballadors no han estat en contacte amb amiant. Pel que fa a la intervenció del Sr. Manuel Leonardo Jurado, la Sra. Concepció Minguet informa

que la setmana passada un dels delegats es va posar directament en contacte amb ella sobre aquest mateix tema i que li ha donat resposta tant per telèfon com per correu. Explica que les mesures en superfície i ambientals van sortir netes. Després es van fer obres, per la qual cosa, aquesta pols ha de ser de l'obra i no amiant.

El Sr. Solanes passa a les sonometries corresponents a Parcs Naturals i dona la paraula al Sr. Segismundo Serrano que pregunta si es té previst la compra d'Equips de Protecció auditiva adequats.

El Sr. Solanes dona pas al Sr. Manuel Leonardo Jurado que, en referència a l'informe de sonometria del Montseny, indica que en aquest s'estableix que els equips de Protecció Auditiva no són suficients i que com a mesures preventives s'estableix un adequat manteniment de la màquina i la reducció del temps d'exposició i pregunta si no hauria d'indicar també, l'adquisició d'un Equip de Protecció Auditiva adequat.

El Sr. Jordi Caba comenta que als informes no apareixen totes les màquines que es disposen als diferents parcs. Indica que hi ha diferents màquines amb diferents hores d'ús i pregunta si no s'hauria de fer sonometries de totes les màquines disponibles, les quals es troben identificades a l'inventari de maquinària que disposa la OPRL. També comenta que s'haurien de revisar els inventaris ja que hi ha màquines que no surten i que si no es fan sonometries amb l'argument de que són màquines que no es fan servir, indica que s'haurien de retirar del parc. Per últim, es suma al que han indicat altres companys sobre les mesures preventives proposades per la no adequació dels protectores auditius i indica que es deixa en mans dels treballadors que es faci un manteniment correcte sense indicar quin seria aquest manteniment.

Sr. Solanes dona pas a la Sra. Montse Arráez que respon sobre les sonometries i indica que la primera mesura que es posa sempre està relacionada amb avanços tècnics com incorporar màquines elèctriques, informa que aquestes màquines no fan tant soroll però a la pràctica el personal diu que no sempre és eficient per tant, no es poden acabar de treure les màquines antigues. Afegeix que l'EPI sempre és la última mesura, primer eliminar o disminuir el risc i la implantació de mesures preventives tipus organitzatives. En aquest sentit indica que, a la trituradora, no pot haver un treballador 7h i que s'han fet proves i s'ha establert com a màxim 1h de treball efectiu. Pel que fa al manteniment comenta que és important que es faci d'acord al que estableix el fabricant i manual d'instruccions. Afegeix que tot el personal forestal té formació específica en l'ús de maquinària i en aquesta es diu com s'ha de fer el manteniment. Pel que fa a l'inventari de màquines, indica que no té constància de que hi hagi màquines que no es facin les sonometries. Quan es fan les sonometries es sol·licita als caps l'inventari per tal que s'actualitzi i si hi ha tres models s'escull una màquina diferent a la de l'any anterior, per tant es van mesurant totes. Per últim, indica que pot ser que s'hagi escapat alguna cosa, i comenta que si hi ha algun Parc o màquina localitzada que especifiqui perquè s'ha de mirar que ha passat.

El Sr. Solanes apunta que quan es manifesta de forma genèrica que hi ha màquines que no passen la revisió pot crear incertesa i inseguretat, seria millor, si se sap i es té la certesa de que hi ha màquines que no funcionen bé o no passen revisió, especificar l'espai i la màquina concreta.

El Sr. Solanes dona la paraula al Sr. Jordi Caba que indica que com a Delegats no disposen d'un inventari de màquines i indica que, per exemple al Montseny, només s'han fet sonometries a dos màquines quan hi ha més de dos, o Sant Llorenç que s'ha fet a una i n'hi ha més màquines i que creu que la OPRL hauria de tenir aquest inventari i si no el té l'haurà de tenir logística. El Sr. Solanes intervé per aclarir que, tal i com ha comentat la Sra. Montse Arráez, la OPRL sí disposa de l'inventari que els hi proporciona la unitat organitzativa. A més, aclareix que si hi ha varies màquines iguals cada any es fa la revisió d'una d'elles diferent a la de l'any

anterior, per tal de tenir-les totes revisades. Afegeix que si se sap quines són les màquines que encara no s'han revisat s'hauria d'especificar quines són i preguntar per què no s'han revisat. El Sr. Jordi Caba pregunta si hi ha varies màquines del mateix model només es fa la sonometria a una cada any. El Sr. Solanes dona la paraula a la Sra. Montse Arráez que respon al Sr. Jordi Caba confirmant que així és. Indica que les màquines es troben inventariades i que si hi ha tres màquines del mateix model, cada any s'agafa una d'elles diferent. Explica que hi ha màquines que pels resultats es poden avaluar cada tres anys per tant, quan es demana l'inventari de maquinària per fer les sonometries es comprova que cada any passen una màquina diferent a la de l'any anterior, però si no s'està fent així, és el que s'hauria de mirar i identificar en quin Parc. El Sr. Jordi Caba indica que cada màquina té un ús i, que sota el seu criteri, s'haurien de fer sonometries de totes les màquines en el mateix any. La Sra. Montserrat Arráez indica que es basen en la normativa i que si ha alguna màquina en concret que no s'ha fet que s'especifiqui en quin Parc i quina màquina per tal de donar solució. El Sr. Jordi Caba en referència a les màquines elèctriques que s'han comprat indica que els treballadors no han rebut formació i que en l'anterior reunió es va parlar de fer formacions al personal forestal que es tingui en compte aquestes.

El Sr. Solanes dona pas al Sr. Manuel Leonardo Jurado que en referència a l'EPI insuficient apunta que està d'acord amb la Sra. Montserrat Arráez en que ha de ser l'última opció però que si han de portar protecció auditiva, aquesta ha de ser adequada i suficient.

El Sr. Albert Carreras en referència a la maquinària indica que existeix un full de control i es pot escollir per a les sonometries les màquines amb més hores de treball. Pel tema de la sobreprotecció de la protecció auditiva, aclarir si és una obligació o no el portar-lo.

La Sra. Montserrat Arráez en referència a les qüestions plantejades envers els EPIs explica que el protector és la última opció, sempre que no s'hagin pres altres mesures tècniques o organitzatives i que aquests han de protegir però no sobreprotegir ja que podrien aïllar al treballador i generar altres riscos. Informa que els protectors que tenen actualment són adequats per la majoria de les màquines. En l'ús en màquines elèctriques i en algunes màquines concretes provoquen una lleugera sobreprotecció i que ho han de tenir en compte en cas de senyal d'alarma. Alhora de triar el protector el que s'ha de trobar es un equilibri, però els protectors s'han de fer servir d'acord als resultats dels informes.

Sense altres comentaris al respecte el Sr. Solanes continua amb la següent documentació referent a la Gerència de Serveis de biblioteques, en concret, sobre l'informe de planificació associat als riscos inespecífics del bibliobús de la Serra del Cadí. Indica que si hi ha alguna cosa a comentar es farà trasllat a la Gerència per tal que donin resposta. Dona la paraula al Sr. Albert Carreras que vol saber si estan planificades les formacions indicades a l'informe i si s'està estudiant els sistemes de comunicació d'emergència, geolocalització, protocols d'acompanyament i comunicació freqüent. Per altra banda, indica que no reconeixen aquests informes perquè no hi ha dates d'execució i per tant no es pot fer un seguiment.

El Sr. Segismundo Serrano vol saber de quin bibliobús es parla si un que està en servei o que encara no ho està o si parla d'un local. Per altra banda recorda que en la reunió anterior ja es va preguntar sobre els sistemes de comunicació, GPS, etc., però que no s'ha tingut resposta.

Sr. Solanes comenta que es parla d'un bibliobús en servei. Es pren nota de les consultes referents a la planificació de la formació i als sistemes de comunicació, geolocalització, protocols d'acompanyament i comunicació freqüent i es farà trasllat a la Gerència per tal que es donin resposta a la propera sessió del Subcomitè.

El Sr. Solanes dona la paraula a la Sra. Astrid Sánchez que confirma que l'informe fa referència al bibliobús (vehicle) i en cap cas a un local. Pel que fa a la previsió de l'execució de les

mesures indica que no té constància i és un tema que s'ha de respondre des de la Gerència.

Sr. Segismundo Serrano indica que el nom que apareix a l'informe no correspon al bibliobús del qual s'està parlant. La Sra. Astrid Sánchez explica que es deu a una mancança de la base de dades amb la que es recullen els informes.

Sense cap comentari per part dels assistents, el Sr. Solanes continua amb el següent document referent a l'informe de sinistralitat de la OGRT. El Sr. Manuel Leonardo Jurado sol·licita més informació respecte a quines dades corresponen a la oficina ja que les dades son conjuntes.

La Sra. Roser Marés informa que es tracta de les dades de l'últim trimestre de 2023, que corresponen a quatre accidents, dos amb baixa i dos sense baixa. Informa que els accidents corresponents a aquest Subcomitè són els dos accidents sense baixa, tots dos in itinere.

El Sr. Segismundo Serrano pregunta per què no queden reflectits els dos accidents in itinere sense baixa. La Sra. Roser Marés explica que no surten reflectits en l'apartat que indica el Sr. Segismundo Serrano per un tema de com es comuniquen els accidents sense baixa. Els accidents in itinere només queden reflectits si són amb baixa. Sobre el tema de les dades conjuntes que afecten a altres subcomitès, el Sr. Comas explica que es un informe que es fa des de la Mútua i que es fa de forma conjunta i no es pot diferenciar.

Sense cap altra observació el Sr. Solanes dona pas a la següent documentació referent als informes d'estat de les OGRT de Viladecans, Badalona i Montgat.

El Sr. Manuel Leonardo Jurado pregunta si les deficiències indicades a l'informe de Viladecans provocaran el pertinent informe de planificació. Pel que fa a Badalona i Montgat, oficines ubicades en centres de l'Ajuntament, pregunta si la planificació l'ha de fer l'Ajuntament i comenta que voldrien fer el seguiment d'aquestes.

El Sr. Segismundo Serrano demana saber si a la apertura de la oficina de Viladecans ja estaven solucionades les deficiències identificades durant la visita. Pel que fa a Montgat i Badalona pregunta si es troben planificades les dates per a la implantació de les mesures indicades a l'informe.

El Sr. Comas en referència als informes de Montgat i Badalona indica que els correspon a l'Ajuntament la planificació de les mesures però que encara no els hi ha fet arribar el document ja que primer ha de passar pel Subcomitè. Un cop presentat al Subcomitè enviarà el document al Servei de Prevenció de l'Ajuntament per tal que facin la planificació.

La Sra. Roser Marés pel que fa a l'informe de Viladecans indica que s'ha passat aquest a la Coordinació que és qui pot implantar les mesures, que li consta que s'han fet i que en principi hi ha data al març per tal d'anar a fer l'avaluació de riscos.

El Sr. Manuel Leonardo Jurado indica que a l'informe de Montgat hi ha alguna mesura que correspon a la Diputació, com per exemple canviar l'alçada del rellotge de fitxatge. El Sr. Comas indica que les mesures de manteniment, com la que indica, correspon a l'Ajuntament. El Sr. Manuel Leonardo Jurado discrepa. El Sr. Comas indica que ho consultarà.

El Sr. Solanes passa al següent punt referent als informes de simulacres de la OGRT de Montmeló i Montornès. Dona la paraula al Sr. Manuel Leonardo Jurado que considera que els aparells que han d'accionar donen molts problemes, pensa que haurien de canviar-los per altres models. El Sr. Segismundo Serrano s'uneix a la petició del Sr. Manuel Leonardo Jurado i afegeix que no són pràctics. La Sra. Roser Marés comenta que els polsadors, alarmes,

càmeres no és un tema que contracta o tria el Servei de Prevenció sinó el Gabinet de Seguretat de la Diputació i són ells els que van fer el canvi i els que han de dir quines opcions hi ha. El Sr. Comas afegeix que a la Comissió de Seguretat els companys del Gabinet van aclarir que el doble polsador es posa per evitar accionaments involuntaris.

El Sr. Manuel Leonardo Jurado comenta que el sistema que s'ha implantat no dona seguretat i que el sistema falla masses vegades. El Sr. Solanes pregunta al Sr. Manuel Leonardo Jurado quantes vegades hi ha hagut un incident per no utilitzar els dos polsadors simultàniament. El Sr. Manuel Leonardo indica que ara mateix no té les dades. La Sra. Roser Marés amplia la informació i indica que per tal que funcioni s'han de polsar els dos botons alhora i que havent polsat els dos alhora i hagin estat falsos avisos hi ha alguns, però les dades les té el Gabinet de Seguretat. El Sr. Solanes proposa que es faci la consulta al Gabinet de Seguretat sobre quantes vegades hi ha hagut una fallida del sistema degut al doble botó durant el 2023.

El Sr. Manuel Leonardo indica que no cal demanar aquestes dades ja que cada cop que hi ha un incident es fa un informe i queda reflectit qui es persona, si no va ningú, el sistema falla. La Sra. Roser Marés ho nega i indica que les dades que disposen és un cop polsat el botó qui ha anat i qui no, però no es disposa de les dades sobre falses alarmes. Sr. Solanes matisa i indica que una cosa és que s'activi correctament i no hagi resposta, que això és un tema de comunicació amb les forces i cossos de seguretat, i un altre és que hi hagi problemes tècnics i que una vegada polsat els botons simultàniament el sistema no hagi funcionat. El Sr. Solanes informa que des de la presidència del Subcomitè es donarà trasllat de les observacions aportades tant pels Delegats com per part dels Responsables de la OGRT en aquesta reunió i es demanaran les dades relacionades amb la fallida del sistema.

El Sr. Solanes dona per finalitzat aquest punt i passa al tercer punt de l'ordre del dia.

Tercer punt. Quadre seguiment actuacions

El Sr. Solanes dona pas al quadre de seguiment d'actuacions.

El Sr. Solanes demana la lectura de la informació aportada pels representants de les Gerències de Serveis de Biblioteques i Espais Naturals que s'han absentat de la reunió.

La Sra. Vanesa Pose dona lectura a la informació aportada per la Sra. Pilar Morales sobre alguns temes que van quedar pendents en l'anterior reunió del Subcomitè en referència a la Gerència de Serveis de Biblioteques i indica que els hi farà arribar el correu.

- Sobre el tema dels EPIs, adjunta un quadre excel amb els treballadors que han rebut EPIs, i també els que no han rebut aquest passat 2023. Segons l'excel tot el personal ha rebut EPIs.
- Sobre la consulta realitzada pel Sr. Segismundo Serrano en l'anterior reunió en referència a la disposició del sistema de control unipersonal, GPS i geolocalització als bibliobusos, la Sra. Pilar Morales contesta que els 12 bibliobusos disposen de botó del pànic que activa una trucada a un servei d'atenció. Aquest servei de seguretat és de l'acord marc de la Diba, ho tenen altres serveis com consum.
- Sobre la consulta realitzada pel Sr. Segismundo Serrano en l'anterior reunió sobre el seguiment de les mesures establertes per un episodi d'assetjament la Sra. Pilar Morales contesta que s'ha parlat amb la persona que si no se sentia segura podia marxar, que l'important era la seva seguretat. Després d'aquest episodi, no ha tornat a passar, la treballadora no ha informat de res més, per tant, tema tancat.

La Sra. Vanesa Pose passa a llegir els punts del quadre de seguiment referents a la Gerència de Serveis de Biblioteques.

Sobre el Punt 1 referent al tema del CAE Diputació – Ajuntaments pel que fa a la prestació de serveis de biblioteques i bibliobusos la Sra. Pilar Morales informa que no es fa la CAE amb els bibliobusos ja que son de la Gerència i sobre la CAE, indica que s'ha enviat documentació de la Diputació als Ajuntaments, i s'ha demanat actualització dels documents als Ajuntaments. També, en cas que hi hagi obres, es demana actualització tant de l'avaluació de riscos com de les mesures d'emergència. Per altra banda, es realitzen comissions de seguiment amb l'Ajuntament, on les caps de zona informen de la situació de la CAE i de les incidències de la biblioteca pendents de resoldre. Per a que puguin preguntar de la situació actual o també per tornar a reclamar els temes pendents.

Sobre el Punt 4, en referència a les incidències en relació al desconfort tèrmic a algunes de les biblioteques de la Xarxa, la Sra. Pilar Morales informa que des de l'últim Subcomitè, en Cardedeu i Esparreguera, s'ha tancat la biblioteca perquè hi havia una averia i no es podia garantir el confort tèrmic. En el moment que s'ha solucionat, s'ha tornat a obrir. En la biblioteca de Sant Roc, s'ha solucionat parcialment, ja que l'averia tenia relació amb el soroll de la climatització, ara ja no fa soroll.

En relació al Punt 5 Sobre el tema referent a les biblioteques sobre la redacció del Protocol d'agressió verbal/física als treballadors de la Diputació informa que Continua igual, en mans de l'OPRL i Gabinet de Seguretat.

Per últim, el Punt 9 sobre l'estat de deficiències del manteniment de Biblioteques informa que en les Biblioteques de Badalona, la de Sant Roc, ha solucionat el tema de les llums que estava pendent des de fa temps, i ja està tancada la incidència. Sobre la Biblioteca de Can Casacuberta, s'ha corregit les incidències més importants e imprescindibles per poder obrir al públic i actualment compleix els requisits per estar oberta, encara que hi ha temes pendents per solucionar.

El Sr. Solanes pregunta si hi ha alguna observació per part dels assistents sobre els punts referents a la Gerència de Serveis de Biblioteques. Sr. Manuel Leonardo Jurado apunta que els problemes d'il·luminació eren a la biblioteca de Llefià i que a Sant Roc el problema era que no funcionava un ascensor, tot i que creu que ja està solucionat. El Sr. Solanes indica que pren nota per tal de traslladar aquesta observació a la Gerència.

El Sr. Segismundo Serrano demana l'excel dels EPIs enviat per la Sra. Pilar Morales. La Sra. Vanesa Pose indica que s'enviarà el correu de la Sra. Pilar Morales.

El Sr. Solanes continua amb el quadre de seguiment.

Punt 2. Sobre el tema de l'Escola de Teixit de punt de Canet de Mar.

La Sra. Vanesa Pose comenta que en relació als temes de la Subdirecció d'Edificació el Sr. Jaume Bosch ha fet arribar un correu amb aclariments i passa a fer lectura d'aquests:

Vist el contingut del subcomitè, només comentar, per si voleu informar, que arran dels informes següents (procés pel qual s'ha passat a fins a aconseguir uns resultats negatius i poder permetre l'accés de treballadors a la Nau); l'OSOA va contractar amb ACM la redacció d'un procediment intern de requisits de control de qualitat, per a les empreses encarregades de fer les neteges (després de les obres de retirada d'amiant):

IV 04 2023 Mesures amiant posteriors substitució teulada nau Malloles

Data document: 23.01.2024

Després d'haver fet les obres de substitució de la teulada, amb data 4/10/2023 (*1) es persona un tècnic de l'OPRL amb un tècnic d'ACM per tal d'agafar mostres de superfície. Es van trobar varis trossos de fibrociment amb contingut d'amiant a l'interior de la nau.

Es demana fer una neteja, i posteriorment, amb data 11/12/2023 (*2) es tornen a agafar mostres i de nou donen positiu.

Es demana fer una segona neteja, i posteriorment amb data 18/12/2023(*3) es tornen a agafar mostres i donen negatiu.

El 8/1/2024 (*4) es realitzen mostres en ambient i donen negatiu.

(*1) IV 04 2023 Mesures amiant posteriors substitució teulada nau Malloles A1

Data document: 23.01.2024

Informe resultat mostres agafades el 4/10/2023

(*2) IV 04 2023 Mesures amiant posteriors substitució teulada nau Malloles A2

Data document: 23.01.2024

Informe resultat mostres agafades, 11 de desembre de 2023

(*3) IV 04 2023 Mesures amiant posteriors substitució teulada nau Malloles A3

Data document: 23.01.2024

Informe resultat mostres agafades, 18 de desembre de 2023

IV 04 2023 Mesures amiant posteriors substitució teulada nau Malloles A4

(*4) Data document: 23.01.2024

Informe resultat mostres agafades, 8 de gener de 2024

La Sra. Vanesa Pose informa que des de la Subdirecció d'Edificació no han donat resposta a les qüestions pendents del quadre de seguiment, només dels informes d'amiant.

La Sra. Vanesa Pose passa a llegir l'última actualització sobre el tema de l'Escola de Teixit de punt de Canet de Mar:

- 27/11/2023 Sr. Solanes indica que demanaran a la Sra. Llum Llosa que informi sobre el resultat de la gestió.

La Sra. Vanesa Pose indica que no hi ha resposta.

- 09/10/2023. Sra. Llum Llosa recorda que el projecte estava parat per una observació per part de l'Ajuntament de Canet de Mar, s'han fet les modificacions i s'ha passat a l'Ajuntament per tal que doni el vist i plau i pertinent llicència. Posteriorment es passarà a l'aprovació de l'expedient després de la segona modificació, actualment a l'espera de resposta per part de l'Ajuntament.

El Sr. Solanes indica que demanarà a la Subdirecció d'Edificació informació sobre l'estat en que es troba actualment la llicència d'obra i si l'Ajuntament ha donat el vist i plau a la proposta de modificació del projecte.

Punt 3. Sobre el tema del Protocol de càrrega i descàrrega camió-grua referent a Infraestructures viàries, el Sr. Solanes demana si algú vol comentar alguna cosa. El Sr. Francisco Daniel Paul Escartin informa que ja s'ha fet difusió al personal del protocol aprovat per la OPRL i estan pendents de recollir les signatures dels treballadors.

Punt 6. Referent a la Coordinació d'Activitats Empresarials Parcs Naturals. El Sr. Solanes indica que no es disposa d'informació actualitzada i farà petició formal a la Gerència.

Punt 7. Estat de les obres de l'Espai Natural de Sant Miquel del Fai el Sr. Solanes demana actualitzar el quadre de seguiment que passa a ser un tema referent a Espais Naturals.

Punt 8. Pla de renovació maquinària i vehicles (Infraestructures Viàries i Mobilitat). La Sra. Vanesa Pose pregunta si aquest tema es pot donar per tancat ja que la renovació havia entrat en una renovació ordinària. El Sr. Solanes demana als assistents saber si el volen mantenir obert sinó s'eliminaria. Cap dels assistents a la reunió té cap observació pel que el tema es tanca i s'elimina del quadre de seguiment.

Punt 10. Mesures vibracions bibliobusos. El Sr. Albert Carreras sol·licita saber si ja s'han iniciat o quan s'iniciaran. La Sra. Concepció Minguet informa que el Decret està en procés i que està previst realitzar-les el primer semestre de 2024.

Punt 11. Nous plans d'emergència ORGT. El Sr. Solanes dona lectura a l'última actualització indicada al quadre de seguiment i pregunta si hi ha algú que vulgui fer algun comentari o aclariment. La Sra. Gloria Portell informa que ha anat fent visites setmanals. De les visites realitzades no s'han trobat grans deficiències i s'estan actualitzant plànols. Afegeix que s'està enviant la informació a l'empresa que realitzarà el document de planificació d'emergència.

Punt 12. Sobre les sonometries a les ORGT el Sr. Solanes dona la paraula al Sr. Manuel Leonardo Jurado que comenta que els companys de la oficina de Mataró indiquen que la substitució de les plaques del sostre no està donant els resultats esperats. Pregunta també sobre quines seran les actuacions que es faran a la oficina de Viladecans ja que comenten els companys que es farà una perforació del vidre. El Sr. Comas indica que no té constància de la perforació del vidre a la oficina de Viladecans però, que si es fa així, és perquè es pot fer cosa que a la oficina de Mataró no es pot. El Sr. Comas informa que es farà una visita a la oficina de Mataró per veure si han estat efectives les mesures implantades. La Sra. Roser Marés indica que la Cap d'Oficina de Viladecans ja li va informar de que les mesures que s'havien pres no acabaven de funcionar i que estaven mirant de perforar el vidre. Informa que s'ha de mirar amb l'empresa com es pot donar solució i estan esperant per fer l'avaluació quan estigui tot solucionat. A Mataró està pendent fer la visita. El Sr. Manuel Leonardo Jurado comenta que és cert lo de la mampara de Mataró i el que proposen és canviar-la per una de vidre que es pugui perforar. La Sra. Roser Marés indica que considera que és millor esperar a veure els resultats d'aquesta mesura a la oficina de Viladecans per veure si funciona o no. El Sr. Manuel Leonardo Jurado indica que abans de canviar les plaques s'hauria d'haver constatat si funcionaven o no. La Sra. Roser Marés respon que aquesta mesura ha funcionat a altres oficines, però que a Mataró sembla que no ha funcionat. El Sr. Ramón Altisent demana saber si les mampares, que es van posar pel COVID, es poden aixecar com una mesura correctora a tenir en compte. La Sra. Roser Marés indica que actualment hi és aquesta mesura, que hi ha mampares que s'han aixecat un pam per la part de baix, pujar-lo més comporta un risc, ja que aquestes mampares són de seguretat i higièniques, i la idea és buscar una altra solució que sigui adequada.

Sense cap altre comentari per part dels assistents el Sr. Solanes dona per finalitzat aquest punt de l'ordre del dia.

Quart punt. Precs i preguntes

El Sr. Solanes dona pas al torn de prec i preguntes.

El Sr. Solanes dona la paraula al Sr. Segismundo Serrano que en referència a la proposta

d'incorporació de seient amb suspensió pneumàtica al bibliobús demana fer-la extensiva a la resta de bibliobusos i a vehicles d'Infraestructures Viàries. També, demana informació actualitzada de la nau de Manresa, la nova i la que s'està reparant. En referència a les sonometries indica que li consta que hi ha màquines que són noves i no es troben al llistat i que s'haurien de fer també. Pel que fa a la falta d'il·luminació en les OGRT, comenta que li consta que són varies oficines i demana que es tingués en compte per tal de fer mesuraments amb luxímetre. Continuant amb la OGRT demana saber què passa amb les cadires de la oficina de Sabadell que no són ergonòmiques. Per altra banda, proposa afegir al quadre de seguiment el tema de les mampares a la oficina de Viladecans per tal de fer un seguiment. Vol afegir també, que es faci la consulta als tècnics de la OPRL quan es facin modificacions als llocs de treball per confirmar si compleix amb la normativa de prevenció i explica el cas del bibliobús de Berga que informa de cavis que considera no són adequats a nivell de seguretat del treballador.

El Sr. Albert Carreras en referència a Infraestructures Viàries i el tema de les ulleres graduades pregunta en quin estat està. En quant al tema de Parcs Naturals, indica que es va demanar si es podria afegir a l'ordre del dia el tema dels vestuaris a la nau de Les Masuques i si podia venir algun representant i es va comunicar que la Sra. Juana Barber donaria resposta però, donat l'absència, voldria saber com es troba el projecte si s'està tenint en compte les propostes dels treballadors i els terminis. Pel que fa als vehicles, el Sr. Albert Carreras informa que s'està donant prioritat al Pla Clima però aquests vehicles no tenen la potència ni garanteixen la seguretat dels treballadors pel que demanen que, complint amb el que s'estableix al Pla Clima, es facilitin vehicles amb potència adequada. També, demana una avaluació de riscos pels vehicles dels Parcs, que garanteixi uns mínims de seguretat. Pel que fa als EPIs informa que les botes de seguretat que s'estan donant tenen problemes d'impermeabilitat i adherència. Pregunta també sobre l'estat de la retirada del dipòsit d'amiant del Parc de Sant Llorenç. Finalment, pregunta sobre l'estat de les tres propostes que es van fer a l'anterior reunió sobre la quantitat d'informes.

El Sr. Solanes dona la paraula al Sr. Manuel Leonardo Jurado que pregunta, en referència a les oficines de la OGRT, si s'ha fet alguna actuació pel tema de les olors a la oficina de El Prat, si s'ha fet alguna actuació per adquirir una nova oficina a Gavà i si la nova oficina de Sant Pere de Ribes ja està funcionant. Sol·licita al Sr. Solanes si es podria incorporar al quadre de seguiment els temes de la oficina de Gavà i El Prat. El Sr. Solanes respon que s'afegeix aquests dos punts al quadre de seguiment.

El Sr. Solanes aclareix que el tema d'Infraestructures Viàries sobre les ulleres no s'ha comentat en aquesta reunió perquè ja estava resolt, ja que l'última intervenció del Sr. Xavier Pons ja comentava que els treballadors ja podien anar a sol·licitar les ulleres, pel que s'havia donat per tancat.

El Sr. Solanes dona la paraula al Sr. Jordi Caba que comenta que a Parcs Naturals no tenen cap protocol referent a la gestió de residus i la neteja de la pintura. Pregunta si els informes de les sonometries s'envien als caps o a tots els treballadors i proposa l'enviament a tots els treballadors. Pel que fa a Les Masuques, li consta que s'ha fet visita des de la OPRL però no els hi ha arribat l'informe, pregunta l'estat de l'informe. Pel que fa a les ulleres graduades informa que es va fer la demanda per a Parcs, tant a la Gerència com a Logística, però no ha tingut resposta. El Sr. Solanes aclareix que des de la Subdirecció de Logística s'entrega ulleres de sol graduades. El Sr. Jordi Caba aclareix per la seva banda, que es refereix a la dotació d'ulleres de protecció graduades i que no se li ha donat resposta al correu. El Sr. Solanes indica que s'enviarà la consulta a la Gerència.

El Sr. Solanes dona la paraula a la Sra. Laura Solà que pregunta si la consulta realitzada sobre el Parc del Foix es donarà trasllat també a la Gerència. El Sr. Solanes li confirma. La Sra.

Laura Solà pregunta si la opció de subdividir el Subcomitè es contempla per aquest any. El Sr. Solanes indica que aquesta opció es va desestimar, informa que aquest tema no era de la competència del Subcomitè i que es va elevar a RRHH i va considerar que no era procedent.

El Sr. Solanes dona pas al Sr. Segismundo Serrano que demana si seria possible realitzar mesures de fum durant els treballs amb algunes màquines. Demana també formació als treballadors que fan servir les trituradores i remolcs ja que són de més pes del que permet el carnet de conduir. Pregunta també, en referència a les oficines de la ORGT, si la rampa que hi havia a la oficina de El Prat ha estat retirada.

El Sr. Solanes dona la paraula a la Sra. Montserrat Arráez que en referència a l'informe del Foix informa de que es van torbar tantes deficiències que en comptes d'un informe es farà una avaluació de riscos, tot i que es trigarà una mica més en fer-la, no obstant indica que està treballant ja en aquest document. El Sr. Solanes apunta que aquest tema s'incorporarà al quadre de seguiment. La Sra. Montserrat Arráez amplia la informació indicant que es va fer un correu resum amb alguns temes urgents que s'havien de solucionar des de la Gerència. Pel que fa a les sonometries, els informes es fan arribar al Director del Parc amb còpia al Cap d'oficina, després s'ha de donar aquesta informació al personal. Des de la OPRL el que es demana és un acusament de rebut d'aquesta informació. En referència a la formació pel personal que condueix la trituradora o el remolc aclareix que es tracta d'una consulta de permisos relacionats amb seguretat viària més que no pas de prevenció de riscos laborals.

El Sr. Solanes dona la paraula al Sr. Comas que en referència a les visites prèvies a la apertura de les oficines de la ORGT aclareix que s'han fet i indica que a Viladecans s'ha fet un informe preliminar. A Sant Pere de Ribes aniran i la idea és fer les visites en coordinació amb el Servei de Coordinació i Contractació per tal de donar compliment amb la normativa en prevenció de riscos laborals sobre el lloc de treball. En referència a la nova oficina de Gavà comenta que segueixen buscant, que la contractació pública no permet escollir la oficina i és difícil anar a una oficina idònia. En cas d'incidències greus i justificades sí es pot fer un canvi d'oficina, però que no és el cas. Pel que fa als informes d'il·luminació, comenta que per tal de ser més àgils, més que fer informes, el que s'intenta és anar amb luxímetre per a qualsevol visita a les oficines i es tracta d'incorporar criteris preventius d'il·luminació a tots els informes i si hi ha deficiències només de manca d'il·luminació, i és puntual, fer trasllat a manteniment per tal que es solucioni. En referència a la oficina de Sabadell el Sr. Comas explica que hi havia cadires diferents i no les que estan estipulades a la Diputació i es va demanar a l'Ajuntament els quals no han fet cas. Es farà un informe relatiu a la visita a la oficina i es lliurarà a aquest al Subcomitè.

Pel que fa als temes de les olors i la rampa la Sra. Roser Marés informa que a El Prat va haver un problema molt greu a l'arxiu que no sap com està i que preguntarà. Pel que fa a la rampa, el problema és que no és fàcil fer un accés adequat i fins que no es faci l'accés la rampa no es pot treure.

El Sr. Solanes dona la paraula al Sr. Francisco Daniel Paul Escartin que confirma respecte a l'entrega d'ulleres graduades que s'estan fent les últimes entregues. Pel que fa a les naus a Manresa, la nau original va tenir el problema de la teulada, la nau d'Igualada ja no està llogada i ara s'han traslladat a una nau a Salelles que es troba en procés de condicionament.

El Sr. Manuel Leonardo Jurado pel que fa a la rampa de la oficina diu que ja fa massa temps i s'hauria de donar solució ja que la rampa pesa molt. En referència a la oficina de Sabadell li consta la visita realitzada per la Sra. Gloria Portell i insisteix en que s'ha de donar solució al tema de les cadires, a més comenta que creu que està previst trobar una altra oficina. Pel que fa a la oficina de Gavà insisteix en que es prenguin les mesures que s'hagin de prendre i que no es deixi passar per això demana que s'inclouï en el quadre de seguiment.

El Sr. Solanes dona la paraula al Sr. Albert Carreras que també demana la realització de mesures de fum de maquinària forestal i d'Infraestructures Viàries i també demana un protocol de gestió de residus i pintures a Parcs Naturals. Respecte a les tres propostes que es van realitzar en l'anterior reunió en referència a dividir el Subcomitè, mesura que ha estat descartada, ampliar el nombre de Delegats o augmentar el nombre de reunions indica que no ha quedat aclarit el tema. Per últim, demana la confirmació en referència al comentari realitzat pel Sr. Solanes, respecte a l'entrega d'ulleres de sol graduades des de la Subdirecció de Logística. El Sr. Solanes respon afirmativament i aclareix que es fa entrega al col·lectiu que porta vehicles. Respecte a les tres propostes realitzades durant l'anterior reunió, el Sr. Solanes informa que les tres opcions es van elevar a la Direcció de Serveis de RRHH, ja que no eren competència d'aquest Subcomitè, i van contestar que no era procedent cap de les tres.

El Sr. Solanes dona la paraula a la Sra. Vanesa Pose que informa que la Sra. Juana Barber ha fet arribar mitjançant correu electrònic la resposta a la pregunta plantejada pel Sr. Albert Carreras durant la última sessió del Subcomitè en referència als vestuaris del garatge-magatzem de Les Masuques al Parc del Foix i indica que li reenviarà. A continuació, s'exposa el cos del correu electrònic de la Sra. Juana Barber amb les respostes a les preguntes realitzades durant la darrera sessió del Subcomitè:

Tal i com us vaig dir passo a explicar com està la reforma del garatge -magatzem de Les Masuques, al Parc del Foix.

Al mes de gener es va el projecte de reforma d'acord amb les directrius donades després d'una revisió fet des de l'OPRL amb els delegats de prevenció de riscos laborals.

Un cop fet l'avantprojecte es va parlar amb l'ajuntament de Castellet i la Gornal que ho va veure correcte i es va passar al personal del parc del Foix i al 'OPRL

El personal va comunicar que els vestidors els trobava petits i des de l'OPRL ens van donar unes directrius pel que fa a la normativa a aplicar.

La nova proposta que s'ha posat sobre la taula contempla una ampliació dels vestidors, tan d'homes com de dones que permet tenir dues guixetes per treballador/a i a més una armari per poder tenir tots els EPIS.

El vestidor d'homes està planificat per a cinc persones i el de dones per a dues persones.

Des de CCOO em van dir que també farien una pregunta sobre el vehicle que s'ha donat a un treballador del Garraf.

En aquest sentit, recordar que des de la GSEN es va contractar una auditoria del parc mòbil de la gerència i també es va fer una enquesta a tot el personal sobre quin tipus de vehicle trobava més adient.

El treballador ha rebut un vehicle que ell havia manifestat que li aniria bé. Un cop parlat amb ell ha manifestat que hi ha hagut una confusió i que amb el vehicle assignat no pot fer la seva feina. Ja s'ha parlat amb ell i es mirarà en un termini molt breu de temps de fer un canvi del vehicle.

Sense cap comentari a afegir el Sr. Solanes dona per tancada la sessió a les 12:00h.

Annexos

Núm	Annexos	Data document	Unitat Organitzativa
Quadre de seguiment			
1	2024SAC01 QUADRE DE SEGUIMENT. xls	02.02.2024	SDLO
Informes Prevenció			
2	GSB_IP288_2023 Deficiències Bibliobús la Mola-nov23	Novembre 2023	Gerència de Serveis de Biblioteques
3	IV_04_2023_Mesures amiant posteriors substitució teulada nau Malloles	23.01.2024	Infraestructures viàries i mobilitat
3.1	IV_04_2023_Mesures amiant posteriors substitució teulada nau Malloles_A1	23.01.2024	Infraestructures viàries i mobilitat
3.2	IV_04_2023_Mesures amiant posteriors substitució teulada nau Malloles_A2	23.01.2024	Infraestructures viàries i mobilitat
3.3	IV_04_2023_Mesures amiant posteriors substitució teulada nau Malloles_A3	23.01.2024	Infraestructures viàries i mobilitat
3.4	IV_04_2023_Mesures amiant posteriors substitució teulada nau Malloles_A4	23.01.2024	Infraestructures viàries i mobilitat
4	GAF IP227 2023 Sonometria Garraf	20.12.2023	Parcs Naturals
5	MTG IP228 2023 Sonometria Montnegre	20.12.2023	Parcs Naturals
6	MTQ IP230 2023 Sonometria Montesquiú	20.12.2023	Parcs Naturals
7	MTY IP231 2023 Sonometria Montseny	08.01.2024	Parcs Naturals
8	SLL IP229 2023 Sonometria Sant Llorenç 2023	20.12.2023	Parcs Naturals
Planificacions informes de prevenció			
9	PLANIFICACIÓ 2114AR1 Inespecífic Bibliobús Serra del Cadí		Gerència de Serveis de Biblioteques
Informe de sinistralitat OPRL/ORGT			
10	informe sinistralitat ORGT quart trimestre	30.01.2024	ORGT
Informes estat ORGT			
11	informe preliminar Viladecans	17.01.2024	ORGT
12	2023NP25 Badalona Informe centre treball	05.02.2024	ORGT
13	2023NP026 Montgat Informe centre de treball	05.02.2024	ORGT
Simulacres ORGT			
14	simulacre Montmeló 20240124	24.01.2024	ORGT
15	simulacre Montornès 20240124	24.01.2024	ORGT